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Rawicz, dnia 4 grudnia 2024 r. 

FB.3020.1.2024 

 

 

 

 

Pan Marek Przybylski  

Przewodniczący 

Rady Miejskiej Gminy Rawicz 

 

 

Na podstawie  § 7 ust. 4 Uchwały Nr XXV/274/2020 Rady Miejskiej Gminy Rawicz  

z dnia 26 sierpnia 2020 r. w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej niniejszym przekazuję swoje stanowisko do wniosków Komisji Rady Miejskiej 

Gminy Rawicz, dotyczących projektu budżetu gminy na rok 2025: 

 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt budżetu gminy na 2025 rok 

Zostały złożone następujące wnioski do projektu: 

1) Zwiększenie środków finansowych na remont mieszkań komunalnych, 

2) Wygospodarowanie  środków finansowych  w budżecie gminy na pokrycie ulgi  

do opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Jednocześnie komisja wskazała jako źródło sfinansowania wolne środki budżetowe gminy 

lub środki zewnętrzne pozyskane przez gminę  w danym roku. 

Ad.1  

Na tym etapie wolnych środków gmina nie posiada, jednak po zakończeniu i rozliczeniu 

roku budżetowego 2024, wzorem lat ubiegłych w pierwszej kolejności będą zabezpieczane 

wydatki bieżące związane z funkcjonowaniem jednostek gminnych, natomiast na duże 

zadania inwestycyjne i remontowe gmina będzie aplikować o środki zewnętrzne.  

Ad.2  

W zakresie opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi nie planuje się żadnych ulg. 

 

 

Komisja Skarg, wniosków i petycji zaopiniowała pozytywnie projekt budżetu gminy na 2025 

rok. Złożono wnioski w sprawie poniższych zadań: 

1) Budowa brakującego oświetlenia na ul. Czeladniczej w Sierakowie oraz budowa 

oświetlenia,  

2) Zaprojektowanie i budowa ścieżki rowerowej przy ulicy Księdza Wawrzyniaka  

w Rawiczu, 

3) Remont pomnika Tadeusza Kościuszki oraz jego otoczenia na Palcu Wolności, 

4) Zabezpieczanie środków na remont przedszkola nr 1 w Rawiczu, 

5) Budowa drogi śladowej z Dębna Polskiego do Szymanowa. 

Jednocześnie komisja wskazała jako źródło sfinansowania: 

1) dla wniosku nr 1 – środki zaplanowane na  budowę oświetlenia w Gminie Rawicz, 

2) dla pozostałych wniosków od nr 2 do 5 - nadwyżka budżetowa za 2024 rok. 

 

Ad.1  
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W budżecie są zaplanowane środki na  budowę oświetlenia w Gminie Rawicz, priorytetem 

są instalacje na które jest przygotowana dokumentacja. Ustalenie listy końcowej instalacji 

nastąpi w uzgodnieniu z radnymi.  

Ad.2  

Zaprojektowanie i budowa ścieżki rowerowej przy ulicy Księdza Wawrzyniaka  

w Rawiczu nie znajduje się w planie wydatków drogowych na 2025 rok. 

Ad.3  

Wnioskowane zadanie jest ujęte w projekcie uchwały budżetowej na rok 2025 jako 

inwestycja pn. Renowacja pomnika Tadeusza Kościuszki wraz z terenem przyległym, 

wartość zadania 50.000 zł.  

Ad.4  

Remont przedszkola nr 1 wymaga olbrzymich nakładów, które należy oszacować 

i zdecydować o jego zasadności lub etapowaniu w obliczu wolnych miejsc  

w przedszkolach publicznych i malejącej liczby dzieci w kolejnych nowych rocznikach 

przedszkolnych.  

Ad.5  

Wniosek wymaga doprecyzowania w zakresie przebiegu drogi.  W uchwale nr  XXIV/778/24 

Rady Miejskiej Gminy Rawicz z dnia 28 lutego 2024 r. w sprawie planu budowy, przebudowy 

i remontu dróg w załączniku nr 2 w pozycji 12 wykazano przebudowę drogi z Szymanowa 

do Dębna Polskiego (przy ul. Manewrowej – śladowa).  

Gmina nie posiada nadwyżki budżetowej, bowiem budżet jest deficytowy, ani wolnych 

środków, które pozwoliłyby na wybudowanie dróg znajdujących się w wykazie na 

wcześniejszych pozycjach (od 1 do 11) tego załącznika.  

 

 

Komisja Oświatowa zaopiniowała pozytywnie projekt budżetu gminy na 2025 rok. Zostały 

złożone następujące wnioski do projektu: 

1) Modernizacja placu zabaw przy Szkole Podstawowej w Sierakowie, 

2) Budowa boiska wielofunkcyjnego  przy w Szkole Podstawowej w Sierakowie, 

3) Budowa ulicy Dożynkowej w Sierakowie, 

4) Budowa ulicy Willowej w Łaszczynie,  

5) Budowa oświetlenia przy ścieżce rowerowej z Rawicza do Łaszczyna, 

6) Budowa ulicy Myśliwskiej w Rawiczu, 

7) Budowa pełnowymiarowego boiska sportowego ze sztuczną nawierzchnią , 

8) Opracowanie koncepcji budowy kanalizacji na Hazach – przyjęcie programu 

budowy tej sieci z rozbiciem na etapy, 

9) Budowa remizy strażackiej w Sarnowie ; 

10) Remont ul. 700 lecia za torami ; 

11) Remont ul. Wiatracznej lewa odnoga wraz z łącznikiem oraz budowa chodników 

patrząc od ul. Paderewskiego  po stronie prawej , natomiast po stronie lewej 

utworzenie  ścieżki pieszo-rowerowej łączącej się w Szymanowie ze ścieżką pieszo-

rowerową do Osieka; 

12) Utworzenie w Sarnowskim ratuszu przestrzeni dla różnych grup wiekowych  oraz 

różnych kół zainteresowań dla mieszkańców Sarnowy i nie tylko; 

13) Utworzenie w Sarnowskim lapidarium parku historycznego z opisem tablic 

nagrobnych i ich historią.  

Jednocześnie komisja wskazała jako źródło sfinansowania wolne środki budżetowe gminy 

lub środki zewnętrzne pozyskane przez gminę  w danym roku. 

 

Ad.1  

W zakresie doposażenia w obiekty sportowe Szkoły podstawowej w Sierakowie podjęte 

zostaną prace przygotowawcze po określeniu możliwości wynikających z wolnych środków 

budżetowych po 2024 roku.  

Ad.2  

W zakresie budowy boiska ze sztuczną trawą nie podjęto ostatecznej decyzji co do jego 
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lokalizacji. Dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji jeszcze w 2024 r. planuje zlecić sporządzenie 

programu funkcjonalno-użytkowego dla tej inwestycji.  

 

Ad. 3, 4, 6, 10, 11 

Jeśli w przyszłym roku wystąpi możliwość pozyskania dofinansowania na inwestycje 

drogowe gmina będzie aplikować o środki zewnętrzne na budowę 2-3 ulic wymienionych 

w uchwale nr  XXIV/778/24 Rady Miejskiej Gminy Rawicz z dnia 28 lutego 2024 r. 

Ad. 5  

W budżecie są zaplanowane środki na  budowę oświetlenia w Gminie Rawicz, priorytetem 

są instalacje na które jest przygotowana dokumentacja. Ustalenie listy końcowej instalacji 

nastąpi w uzgodnieniu z radnymi. 

Ad.8  

Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Rawiczu Sp. z o.o. podjął w 2024 działania związane z 

pierwszym etapem budowy kanalizacji w południowej części gminy, rozpoczynając od 

rurociągu tłocznego do Zielonej Wsi, kolejny etap to projektowanie sieci kanalizacji Zielonej 

Wsi i Hazów.  

Ad.9  

Aktywnie poszukuje się zewnętrznych źródeł finansowania budowy remizy strażackiej w 

Sarnowie. Od pozyskania środków na ten cel zależy jego realizacja.  

Ad. 12 

W zakresie  utworzenia w Sarnowskim ratuszu przestrzeni dla różnych grup 

wiekowych podejmowane są działania przygotowujące wniosek o dofinansowanie z WRPO 

w zakresie rewitalizacji.  

Ad. 13 

Utworzenie w Sarnowskim lapidarium parku historycznego z opisem tablic nagrobnych i ich 

historią aktualnie nie jest rozważny z braku funduszy wspierających takie działania. 

 

 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała pozytywnie projekt budżetu gminy na 2025 rok. Zostały 

złożone następujące wnioski do projektu: 

1) Budowa oświetlenia na ulicy Podgórnej w Rawiczu. 

2) Budowa (wyznaczenie) przejścia dla pieszych  na rozbudowującym się osiedlu 

Sienkiewicza temat dotyczy dokładnie ul. Kmicica. Jedno oznakowanie przejścia to 

na skrzyżowaniu Sienkiewicza/Kmicica/Długa na pozostałej długości aż do 

Wawrzyniaka brak oznakowania wyznaczonych odpowiednio przejść oraz 

ustawienie ograniczenia prędkości lub progu zwalniającego. 

Jednocześnie komisja wskazała jako źródło sfinansowania wolne środki budżetowe gminy 

lub środki zewnętrzne pozyskane przez gminę w danym roku.  

 

Ad.1  

W budżecie  zaplanowano środki na  Budowę oświetlenia w Gminie Rawicz, priorytetem są 

instalacje, na które jest gotowa dokumentacja. Ustalenie listy końcowej instalacji nastąpi w 

uzgodnieniu z radnymi. 

Ad.2  

Propozycja dotycząca Budowy przejść dla pieszych na osiedlu Sienkiewicza wymaga w 

pierwszej kolejności opiniowania miejsc budowy z Powiatową komisją ds. organizacji ruchu 

na drogach powiatowych i gminnych, a następnie sporządzenia dokumentacji projektowej 

i poszukania źródeł finansowania. Biuro Zarządzania Drogami UMGR przekaże wniosek 
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Komisji rewizyjnej pod obrady Powiatowej komisji po doprecyzowaniu na mapach miejsc o 

których mowa we wniosku.  

 

 

Przedstawione przez komisje Rady Miejskiej Gminy Rawicz propozycje inwestycji są 

istotne z punktu widzenia potrzeb mieszkańców jednak na obecną chwilę gmina nie 

posiada środków finansowych na ich wykonanie.  

W zakresie inwestycji i remontów drogowych podjęto uchwałę nr  XXIV/778/24 Rady 

Miejskiej Gminy Rawicz z dnia 28 lutego 2024 r. ustalającą kolejność zadań drogowych.  

Odpowiedzi na pozostałe propozycje znajdują się w niniejszym piśmie powyżej.  

Na tym etapie wolnych środków gmina nie posiada, jednak po zakończeniu i rozliczeniu 

roku budżetowego 2024 wzorem lat ubiegłych w pierwszej kolejności będą zabezpieczane 

wydatki bieżące związane z funkcjonowaniem jednostek gminnych, natomiast na duże 

zadania inwestycyjne i remontowe gmina będzie aplikować o środki zewnętrzne.  

 

 

 

Z poważaniem 

 

 

 

 

 

 

 

Do wiadomości: 

1) Pani Hanna Górniak – Przewodnicząca Komisji Oświaty, 

2) Pan Robert Bałuniak - Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji, 

3) Pan Jan Puślecki - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, 

4) Pan Marek Grześkowiak Przewodniczący Komisji Rewizyjnej,      

5) Pan Jacek Gwizdek - Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej i Ochrony 

Środowiska. 
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